
       Protokół Nr 3.2011

z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 19 stycznia 2011 roku.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 13.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radny Jan Wielgat.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Dyrektor MOSiR – Paweł Głowacki,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel.

Przyjęty porządek obrad:
1.  Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady  Miasta.
4. Wnioski  Komisji  do  projektu  budżetu  miasta  na   2011  rok  w  dziale  kultura 

fizyczna i turystyka.
5. Przyjęcie planu pracy Komisja na 2011 rok.
6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i  jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 

zaproponowany porządek obrad jw.  
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił  się o zgłaszanie uwag do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli  protokół  Nr  2/10  z dnia  17  grudnia  2010  roku  z  ostatniego  posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie 

zatwierdzenia  rocznego  planu  potrzeb  w  zakresie  wykonywania  prac  społecznie 
użytecznych  w Ełku.  Ustawa  z  dnia  20  kwietnia  2004  r.  o  promocji  zatrudnienia 
i  instytucjach rynku  pracy (Dz.  U.  Nr  99,  poz.  1001)  określa  zadania  państwa  w 
zakresie  promocji  zatrudnienia,  łagodzenia  skutków  bezrobocia  oraz  aktywizacji 
zawodowej. Zgodnie z art. 73a cytowanej ustawy na wniosek gminy starosta może 
skierować  bezrobotnego  bez  prawa  do  zasiłku  korzystającego  ze  świadczeń  z 
pomocy  społecznej  do  wykonywania  prac  społecznie  użytecznych  w  miejscu 



zamieszkania lub pobytu w wymiarze do 10 godzin w tygodniu. Wykonywanie prac 
społecznie użytecznych odbywa się na podstawie porozumienia zawartego między 
starostą a gminą, na rzecz której  prace społecznie użyteczne będą wykonywane. 
Osobie  wykonującej  prace  społecznie  użyteczne  przysługuje  świadczenie  w 
wysokości  nie  niższej  niż  7,10  zł  za  każdą  godzinę  wykonywania  tych  prac. 
Świadczenie  nie  przysługuje  za  okres  nie  wykonywania  pracy,  w  tym  za  okres 
udokumentowanej  niezdolności  do  pracy.  Starosta  refunduje  gminie  ze  środków 
Funduszu  Pracy  do  60  %  minimalnej  kwoty  świadczenia  przysługującego 
bezrobotnemu.

Szczegółowy  sposób  i  tryb  organizowania  prac  społecznie  użytecznych 
określił Minister Gospodarki i Pracy rozporządzeniem z dnia 25 października 2005 r. 
(Dz. U. 210, poz. 1745).  Warunkiem zorganizowania prac społecznie użytecznych 
jest sporządzenie, do dnia 31 stycznia 2011 r., przez gminę rocznego planu potrzeb 
w zakresie wykonywania powyższych prac i przesłanie go do starosty i kierownika 
ośrodka  pomocy  społecznej  właściwych  miejscowo  dla  danej  gminy.  Plan  winien 
zawierać:  rodzaje  prac  społecznie  użytecznych,  liczbę  godzin  wykonywania  prac 
społecznie użytecznych, liczbę bezrobotnych bez prawa do zasiłku dla bezrobotnych 
korzystających ze świadczeń z pomocy społecznej, którzy mogą być skierowani do 
wykonywania prac społecznie użytecznych. Następstwem powyższego jest zawarcie 
porozumienia ze starostą. 

Szacuje się, że koszt realizacji powyższego zadania wyniesie 249.430 z tego 
koszty rzeczywiste,   które poniesie Gmina Miasto Ełk będą opiewały na kwotę w 
wysokości 99.772 zł, w tym:40 % kosztów świadczenia na rzecz osoby bezrobotnej – 
99.772 zł, Powiatowy Urząd Pracy w Ełku zrefunduje 60% kosztów świadczenia na 
rzecz osoby bezrobotnej, tj. 149.658 zł.  

Jeśli  chodzi  o  osoby,  które  będą  zatrudnione  w  MOSiR,  jest  to  zgodne  ze 
złożonymi potrzebami.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  13  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie projekt  uchwały  w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 
potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w Ełku. 
     
Do punktu  4 - ego 

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił zmiany, jakie zostały wprowadzone do 
projektu budżetu:
1. ustalenie  finansowania  dla  zadania  rozbudowa  Techno-Parku,  budowa  hali 
sportowej przy SP nr 2,
2. wprowadzenie nowego zadania – rekultywacja wysypiska odpadów komunalnych 
w Siedliskach, budowa boiska sportowego w ramach programu „ORLIK 2012”.

Wydatki zostają zwiększone o kwotę 4.800 tys zł, planowane dochody o 1.600 tys zł, 
głownie to wydatki inwestycyjne.
Zmianie ulega również wieloletnia prognoza finansowa – planowany dług miasta na 
koniec 2013 roku nie ulega zwiększeniu. Przesunięcia w poszczególnych latach są 
związane  z  zadaniami  inwestycyjnymi  i  dostosowaniem  do  poszczególnych 
wydatkowanych kwot.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  -   zostały  wprowadzone  do  budżetu 
miasta dwie duże inwestycje sportowe: budowa hali  sportowej  przy SP nr 2 oraz 
„Orlik”  przy Zespole Szkół  Samorządowych.  Naszą ambicją  było  pełnowymiarowe 
boisko, wg FIFA powinno ono mieć wymiary 105mx68m i niestety brakuje nam nam 8 
m po długości i  8-10m po szerokości na takie pełnowymiarowe boisko. Będziemy 
realizowali mniejsze. Środki finansowe po stronie dochodowej ze strony Marszałka 
Województwa oraz nasz wkład.



Następnie  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  poinformował,  że  wpłynęło 
pismo  Oratorium  im.  św.  Jana  Bosko  dotyczące  prośby  o  dofinansowanie 
modernizacji boisk sportowych istniejących przy parafii – ksero pisma w załączeniu 
do protokołu. Tematem wcześniej zajmowała się Komisja poprzedniej kadencji Rady 
Miasta.  Warto  byłoby  taką  inicjatywę  wspomóc  finansowo.  Wpierw  omówić  na 
Komisji a następnie zaprezentować wszystkim radnym na sesji.  

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  –  została  dostarczona  członkom 
naszej  Komisji  poprawiona  część  opisowa  dotycząca  wydatków  budżetowych 
MOSiR.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański poruszył sprawę możliwości przeniesienia 
plaży miejskiej na cypel za SP nr 5 na oś. Jeziorna. Jest to jedyne miejsce, gdzie 
dysponujemy  odpowiednio  dużym  terenem.  W  tej  chwili  przedstawiamy  nasze 
oczekiwania  co  na  tej  plaży  powinno  się  znaleźć,  jakie  funkcje  dodatkowe  ma 
spełniać. Powinno to być miejsce do plażowania, kąpielisko, z wypożyczalnią sprzętu 
wodnego,  małą  gastronomią.  Teren  nagłośniony i  monitorowany.  Chcemy ogłosić 
konkurs  na  koncepcję  architektoniczno-przestrzenną.  Następnie  przygotować 
dokumentację  techniczną  i  przygotować  wniosek  o  dofinansowanie  ze  środków 
zewnętrznych do III kwartału br. Koncepcja po opracowaniu zostanie przedstawiona 
Komisji do wniesienia ewentualnych uwag.

Dyrektor MOSiR Paweł Głowacki – przygotowany został już plan funkcjonalno-
użytkowy takiego obiektu, który przedłożyliśmy Naczelnikowi Wydziału  Planowania 
Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami do ewentualnych poprawek.

Radny  Bogusław  Wisowaty  przypomniał  temat  byłej  plaży  wojskowej  nad 
j. Selment Mały przy os. Pod Lasem.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  na  pewno  do  tematu  wrócimy 
zwłaszcza, że znaleźliśmy ścieżkę, która omija MOSiR.

Radny Krzysztof Wiloch zwrócił się z następującymi kwestiami:
− to bardzo dobry pomysł zlokalizowania nowej plaży, powinna być jak najszybciej 
wybrana koncepcja i do końca III kwartały złożony wniosek o dofinansowanie – czy 
to przedsięwzięcie ma już swoich liderów?  Czy jest już rozpisany konkurs? Czy w 
budżecie roku 2011 są zapisane niezbędne środki finansowe?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  udziałem  tego  roku  byłby  projekt 
techniczny. Kwestia ustalenia lidera w tym projekcie nie jest jeszcze rozstrzygnięta. 
Perspektywicznie widać już, że taką zmianę do budżetu miasta w trakcie roku trzeba 
byłoby wprowadzić.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  13  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ełku 
na 2011 rok.

Do punktu  5- ego
 Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  przedstawił  członkom  Komisji 

propozycje  do  planu pracy Komisji  na  2011 rok  i  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag 
i wniosków.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz -zgłosił następujące punkty, którymi powinna zająć 
się Komisja:
− gimnastyka  korekcyjna  jako  element  pozalekcyjnego  wychowania  fizycznego 
w szkołach, dla dzieci i młodzieży dotkniętych wadami postawy,
− wspólne posiedzenie z Komisją Zdrowia i Spraw Społecznych w ramach promocji  
zdrowia poprzez sport,  
− wspólne posiedzenie z Komisją Oświaty,  Kultury i Rodziny w ramach promocji 
i rozwoju sportu wśród dzieci i młodzieży,



− prace nad pomysłami i  realizacją atrakcji  turystycznej Ełku i okolic, wspólnie z 
Wydziałem Promocji i Spraw Społecznych.

Radny  Idzi  Podwojski  –  do  tych  tematów  należałoby  dodać  działalność 
Przychodni Sportowo-Lekarskiej.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz -  dodać pkt. Koncepcja 
i realizacja Muzeum Ziemi Ełckiej, wizyta Komisji na obiektach już istniejących (wieża 
ciśnień).

Radny  Mirosław  Sawczyński  –  zaproponował  wizytę  na  obiektach  kolejki 
wąskotorowej,  chodzi  głównie  o  lokomotywownię.  Dobrze  byłoby  zaprosić  Pana 
Bogusza.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  przy  przeglądaniu  prac 
magisterskich zgłoszonych na konkurs staraliśmy wyłowić się te, które prezentowały 
ciekawe  pomysły  i  rozwiązania,  w  tym  również  architektoniczne.  Dojrzewa  idea 
utworzenia  Muzeum  w  naszym  mieście.  Warto  już  teraz  wyznaczyć  kierunek 
działania i zastanowić się, czy nie oderwać kolei wąskotorowej od MOSiR.

Radny Adam Rydzewski – przy okazji omawiania działalności MOSiR warto 
byłoby zbadać poziom zadowolenie klientów. Takim narzędziem badania mogłaby 
być anonimowa ankieta.

Radny Krzysztof Wiloch - taki plan pracy ma każda Komisja Rady Miasta. Przy 
tym planie pracy powinien być określony terminowo harmonogram działań. Dlatego 
też sugeruje ze swojej strony stworzenie takiego harmonogramu pracy w rozpisaniu 
na poszczególne miesiące na cały rok 2011.  
Członkowie Komisji  w głosowaniu jawnym; 12 głosami „za” - jednomyślnie przyjęli  
zgłoszone tematy do planu pracy Komisji na 2011 rok.

Uszczegółowienia pod kątem terminów dokona radny Krzysztof Wiloch.

Do punktu  6- ego
 Radny  Bogusław  Wisowaty  poruszył  temat  MKS  „Mazur”  Ełk.  Kwestia 

działalności klubu wymaga wyjaśnienia.  Działacze klubu zwracają uwagę na brak 
środków finansowych na dalszą działalność klubu. Powinniśmy znaleźć rozwiązanie, 
by temu klubowi pomóc.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – dosłownie chodzi tutaj o słowa, jakie 
się pojawiły w gazecie „nieprzejrzysta sytuacja Zarządu klubu Mazur”.

Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  –  klub  „Mazur”  otrzymuje  z  budżetu  miasta 
123.700 zł. „Mazur” zapłacił MOSiR za użytkowanie obiektów 15 tys. zł. Jeśli takie 
użyczanie obiektów MOSiR ma być za darmo, to dla wszystkich klubów jednakowo 
i wtedy trzeba znaleźć dodatkowe środki z budżetu miasta na ten cel, jest to około 
300 tys. zł.

Radny  Krzysztof  Wiloch  powiedział,  że  uczestniczył  w  spotkaniu  radnych 
z Zarządem klubu „Mazur” – nasze stanowisko powinno dotyczyć udzielenia pomocy 
drużynom młodzieżowym. Pod dyskusję należałoby poddać temat sportu dla dzieci 
i młodzieży i sposobu jego finansowania.

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  –  potrzebne  są  tutaj  rozwiązania 
systemowe zgodnie z ustawą o sporcie. Jest to zatem przyjęcie strategii  rozwoju 
sportu  w  mieście  Ełku  i  rozważenie  kwestii  finansowania  sportu  i  korzystanie 
z obiektów – był złożony taki projekt uchwały.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – wyjaśnił kwestie zasad wcześniejszego 
finansowania klubu „Mazur” w przeciągu lat istnienia tego klubu. Generalnie ciągle 
ratujemy ten klub a nie powinniśmy się ograniczać tylko do tego jednego. Mamy 
szereg  klubów  i  organizacji  sportowych  działających  na  terenie  miasta.  Nasza 
infrastruktura sportowa powinna służyć wszystkim mieszkańcom miasta, którzy chcą 
być aktywni. Należałoby się zastanowić nad zasadami wpierania klubów sportowych 



i wspomagać te, które promują nasze miasto i uzyskują znaczące wyniki na arenie 
sportowej.

Radny  Bogusław  Wisowaty  –  wobec  tego  należałoby  wstrzymać  wypłaty 
stypendiów sportowych dla zawodników klubu „Mazur” Eł”: do momentu wyjaśnienia 
sytuacji – zgłasza taki wniosek.

Radny  Krzysztof  Wiloch  –  rozmawiajmy  o  powszechnym  dostępie  do 
infrastruktury sportowej dla dzieci i młodzieży.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – rolą miasta jest pomoc finansowa a nie 
utrzymywanie klubów sportowych. Wiele miejskich klubów sportowych dobrze sobie 
radzi,  sprawując  przy  tym  również  dużą  rolę  opiekuńczą  dla  dzieci  i  młodzieży. 
Można  by  wzorem  innych  miast  stworzyć  sportową  markę  miasta  i  przyznawać 
nagrody finansowe np. dla 3 najlepszych klubów.  To powinny być  kluby,  których 
działalność promuje nasze miasto.

Radny Bogusław Wisowaty – wycofał swój wniosek.
* * *

Radny  Romuald  Szuliński  zwrócił  się,  aby  konieczność  uporządkowania 
i wyrównania terenu nad rzeką w miejscu za mostem przy ul. Suwalskiej.

* * *
Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  –  czy  nie  będzie  problemów  ze 

dofinansowaniem  boiska  „Orlik”  przy  SP  nr  5  na  os.  Jeziorna  ze  środków 
zewnętrznych, czy nie będziemy musieli ich zwracać?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – były gigantyczne problemy z realizacją 
tego  „Orlika”.  Udało  się  wystawić  i  opłacić  faktury  na  te  elementy,  które  są 
finansowane ze źródeł zewnętrznych.

* * *
Radny  Ireneusz  Dzienisiewicz  zwrócił  uwagę  na  konieczność  poprawienia 

oznakowania  poziomego  na  ul.  Wojska  Polskiego  na  tym  kawałku,  który  był  
remontowany. Część jednego pasa jest namalowana na śniegu.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Tomasz Przekop  


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

